

INDIAN AFFAIRS FACTS AND FIGURES

LIBRARY

DIAN AFFAIRS
N DEVELOPMENT

E92

C212

1970

Suppl.

24 1972

INDIENNES
CANADIEN
BIBLIOTHÈQUE

LATEST FIGURES TO DEC. 31, 1970

DEPARTMENT OF INDIAN AFFAIRS AND NORTHERN DEVELOPMENT

INDIAN AFFAIRS FACTS AND FIGURES

(*Latest Figures to December 31, 1970*)

Number of Indians.....	250,781
Population increase for Indians per year (1969-70).....	2.77%
General Canadian population increase per year (1969-70).....	1.5%
Number of bands.....	560
Number of reserves.....	2,281
Approx. acreage of reserves.....	6,231,174
Number of Indian settlements on Crown land.....	85
Number of Indians living on reserves.....	163,396
Number of Indians living off reserve.....	64,004
Number of Indians living on Crown land.....	23,375
Cumulative total enfranchisements from 1876 to March 31, 1971.....	19,923

572
C 212
1970
Supp

HISTORIC BACKGROUND

There are 10 linguistic groups of Indians in Canada speaking 54 related languages or dialects. The language groups are : Algonkian, Iroquoian, Siouan, Athapaskan, Kootenayan, Salishan, Wabaskan, Tsimshian, Haida and Tlingit.

There are six major culture areas for Canadian Indians. They are : the Algonkian area in the eastern and central woodlands ; the Iroquoian area in Southeastern Ontario ; the Mackenzie River area in the Mackenzie River system and woodlands north of Churchill River ; the Plains area in the Canadian Prairies ; the Plateau area in the interior plateau of British Columbia and Yukon, and the Pacific Coast area on the coast of British Columbia.

**BANDS AND REGISTERED INDIAN MEMBERSHIP BY PROVINCE
OR TERRITORY**

<i>Province or Territory</i>	<i>No. of Bands</i>	<i>Total Membership</i>
Prince Edward Island.....	1	435
Nova Scotia.....	12	4,652
New Brunswick.....	15	4,423
Quebec.....	40	27,671
Ontario.....	111	55,342
Manitoba.....	54	35,658
Saskatchewan.....	67	36,326
Alberta.....	41	29,086
British Columbia.....	190	48,259
Yukon Territory.....	13	2,491
Northwest Territories.....	16	6,438
 	<hr/>	<hr/>
Total.....	560	250,781

Source : Departmental Statistics Division — (December 31, 1970)

INDIAN HEALTH SERVICES BUDGET

(Administered by the Department of National Health and Welfare)

1967/68 —	\$25,115,000
1968/69 —	28,613,000
1969/70 —	30,032,000
1970/71 —	34,788,000
1971/72 —	35,662,000 Estimate
1972/73 —	39,336,000 Estimate

These are gross figures and do not include administration costs.

STAFF OF INDIAN AND ESKIMO AFFAIRS PROGRAMS

(as of January 1971)

Headquarters personnel.....	338
Field personnel.....	5,900
Indian teachers employed.....	652
Non-Indian teachers employed.....	979
Total number of Indians employed.....	1,766
4 Total Staff.....	6,238

COMMUNITY PLANNING

The Department provides assistance in all phases of physical development on Indian reserves.

			Major Renovations	New
Housing	1957/58	\$ 1,072,587	N/A	890
	1967/68	13,230,000	219	2,005
	1968/69	14,341,000	172	1,794
	1969/70	15,716,000	635	1,713
Budgeted	1970/71	18,190,000	932	1,827 (Approx.)

Number of houses constructed during the 5-year program 1965/66 to 1969/70 inclusive—8,626. (The program has now been extended beyond this period.)

Number of housing units still needed—8,330 (Survey Mar. 31, 1969)

Physical community activities now in effect—community planning ; roads ; electrification ; sanitation (including water and sewage) ; subsidy housing program ; on-reserve loan program ; band administered program ; off-reserve housing program.

INDIAN AND ESKIMO ECONOMIC DEVELOPMENT

This program provides assistance to Indians, Indian bands and Eskimos in creating business and employment opportunities in a wide variety of fields, including service industries, secondary industry, resource utilization and land development including mineral resources on Indian reserves.

The Branch comprises three divisions — Lands, Resources and Industrial, and Business Services and a field organization consisting of a number of resource and economic development specialists and generalists employed in regional, district and agency offices throughout Canada.

In 1969 the Minister approved the formation of a new Indian Economic Development Fund Program, whereby over a 5 year period, funds totalling 50 million dollars will be made available as an initial step towards generating economic opportunity for Canadian Indians. During 1970-71, a total of 329 loans were approved to a total value of \$3,309,142.

EDUCATION

Education statistics using a comparison between 1960/61 and 1970/71.

	1960/61	1970/71
University students.....	60	432
Children in high schools (grades 9-13).....	3,723	8,786
Attending elementary schools (grades 1-8).....	38,392	52,725
Attending kindergarten.....	3,634	7,055
Attending upgrading courses.....	105	4,285
Attending vocation training.....	356	4,654
Total student enrolment.....	46,270	77,937
Percentage of Indian students in federal schools.....	65%	39%
Percentage in provincial schools.....	35%	61%
Number of student residences.....	65	45
Number of federal agency schools.....	365	267

VITAL STATISTICS

Life expectancy — Indian males (1967-1968).....	61.31
" " — national males (1968).....	69.04
" " — Indian females (1967-1968).....	65.86
" " — national females (1968).....	75.60

Source: Vital Statistics Section, D.B.S.

ACTUAL EXPENDITURES

Fiscal Year	Amount
1946-47	\$ 5,948,335
1956-57	23,734,379
1957-58	27,851,230
1958-59	36,390,112
1959-60	41,116,191
1960-61	46,427,090
1961-62	50,461,340
1962-63	51,001,803
1963-64	55,596,833
1964-65	64,763,745
1965-66	85,681,719
1966-67	104,645,398
1967-68	122,542,673
1968-69	165,844,000
1969-70	203,802,000
1970-71 Estimates	211,910,000
1971-72 Estimates	256,165,000

ESTIMATES 1971/72

Activity	Operation and Maintenance	Capital Expenditures	Total
Community Affairs	\$ 68,963,000	\$35,852,000	\$104,815,000
Education	102,595,000	17,396,000	119,991,000
Economic Devel.	12,150,000	2,560,000	14,710,000
Administration	13,648,000	588,000	14,236,000
Research Liaison	2,413,000	—	2,413,000
Total	\$199,769,000	\$56,396,000	\$256,165,000

COMMUNITY DEVELOPMENT

Community development services mean services designed to encourage and assist people to participate in improving the social, economic and cultural conditions of life of their communities.

Seven provincial Indian associations have assumed responsibility for community development activities in their respective provinces under agreement with the Department : the Manitoba Indian Brotherhood ; the Federation of Saskatchewan Indians ; the Union of Nova Scotia Indians ; the Indian Association of Alberta ; the Union of New Brunswick Indians ; the Union of British Columbia Indian Chiefs ; and the Yukon Native Brotherhood.

Estimated total costs for all seven agreements in 1971-72 are \$1.8 million, made up as follows : Nova Scotia, \$150,000 ; New Brunswick, \$165,000 ; Manitoba, \$500,000 ; Saskatchewan, \$500,000 ; Alberta, \$325,000 ; British Columbia, \$136,000 ; and Yukon Territories, \$50,000.

An agreement similar to those made with Indian associations has been made with the Province of Ontario to supply these services. In Quebec community development services are supplied by departmental staff.

The total cost for all these agreements and services in 1971-72 is approximately 3.2 million dollars.

GRANTS TO BANDS

Responsibilities of the Band Management Division include the operation of a grants program to enable bands to gain management and financial experience and to employ staff to administer programs previously performed by Departmental staff.

The grants to bands program is designed to provide Indian communities with an opportunity to manage funds and departmental programs. Necessary scope is offered to the band councils to plan their own programs and to execute their own plans. In effect this frees the bands from government interference, though by and large the bands are expected to carry out programs comparable to those formerly carried out by Indian Affairs. The band council is entirely responsible and accountable for the carrying out of these programs. The district offices of Indian Affairs jointly with the band council monitor and account for the expenditures of these public monies. Cheques for the program are made payable directly to band council bank accounts.

Amount of money handled by bands through grants in :

1968/69	\$ 4,847,686
1969/70	\$12,373,451
1970/71	\$19,358,562
1971/72	\$25,000,000 (estimated)

LOCAL GOVERNMENT

A Band Management Division assists the Indian people to accept more responsibility for their own affairs. At present there are 385 bands with council members elected in accordance with the provisions of the Indian Act and 335 bands handling all or part of their own revenue funds under Section 68 of the Indian Act. Twenty-eight bands also handle their own housing programs.

LEADERSHIP TRAINING

The Department provides training courses by means of which Indian leaders and band staff may acquire the financial, legal, technical and other skills necessary for the management of community affairs. In addition, provision is made of Indian leaders to meet with each other to discuss common problems and concerns and to meet with non-Indians for the purpose of developing mutual understanding and co-operation. The program is administered in each region by the regional community development training officers.

CULTURAL DEVELOPMENT

The Cultural Development Program is designed to preserve and promote the elements of the Indian culture.

Since its implementation in 1964, over \$543,241 has been granted to Indian individuals and groups. The program gives assistance to people in research, preservation, promotion and expression of the traditional and contemporary Indian culture.

As a result of the second successful national cultural conference, a national cultural committee consisting of twelve Indian provincial delegates has been set up to examine and possibly implement the various resolutions passed at the national conference.

HOMEMAKERS CLUBS

The Department provides assistance to these and other women's organizations of which there are about 213. Occasional grants are also provided to organize new Indian women's groups.

INDIAN ASSOCIATIONS

Of recent years, there has been a marked growth in the size and stature of the various regional and provincial Indian associations. In 1969 a meeting of these associations approved a proposal to constitute the National Indian Brotherhood as the official spokesman for the constituent associations.

Grants are made to these various associations for organizational and operating expenses, and to enable them to consult with the federal and provincial governments on matters relating to Indian policy and program proposals. As a result of an enormous amount of work by Indian people at every level of activity, the associations are stronger and more active than at any time before. Some associations have assumed certain program responsibilities, for example, community development. Initially the associations were funded through several government departments including the Department of Indian Affairs, but such funding has been turned over to the Department of the Secretary of State. In the fiscal year 1970-71 total government appropriations provided \$4,400,000 for these associations. Current budgets for 1971-72 are now being considered by the Department of the Secretary of State.

The following is a list of these Indian associations.

Canada	— National Indian Brotherhood
N.S.	— Union of N.S. Indians
N.B.	— Union of N.B. Indians
Que.	— Indians of Quebec Association
Ont.	— Union of Ont. Indians — Treaty No. 3 Assoc. — Iroquois and Allied Tribes
Man.	— Man. Ind. Brotherhood
Sask.	— Fed. of Sask. Indians
Alta.	— Indian Association of Alberta
B.C.	— Union of B.C. Chiefs
Yukon	— Yukon Native Brotherhood
N.W.T.	— Indian Brotherhood of N.W.T.

INDIAN FRIENDSHIP CENTRES

- (A) Number of friendship centres and locations.—32 friendship centres—
All are in provinces west of the Ontario-Quebec border — there are none in Quebec or the Maritimes.

ONTARIO

London, Toronto, Parry Sound,
Port Arthur, Geraldton, Kenora,
Red Lake

MANITOBA

Winnipeg, The Pas, Brandon,
Swan River, Portage La Prairie,
Thompson, Selkirk, Flin Flon

SASKATCHEWAN

Regina, Saskatoon, Battleford,
Prince Albert

ALBERTA

Calgary, Peace River,
Edmonton, Lethbridge,
Grande Prairie, Pincher Creek

BRITISH COLUMBIA

Vancouver, Prince Rupert,
Port Alberni, Nawicen,
Nanaimo, Fort St. John

YUKON

Whitehorse

- (B) The friendship centres are subsidized by the Citizenship Branch of the Department of the Secretary of State and the provinces.

In Manitoba, Saskatchewan and Alberta, there are federal-provincial cost-sharing agreements for the operation of the friendship centres. The amounts contributed by the federal government vary from \$20,000 to \$50,000 annually to each of these three provinces. The provinces match these grants dollar-for-dollar. The grants cover only operational costs of the friendship centres. In Ontario and British Columbia, the friendship centres apply for grants by writing individually to the Citizenship Branch in Ottawa. However, both provincial and federal grants cover only part of the annual operation costs ; some money must be raised locally by each individual friendship centre. Canada's friendship centres have started national and provincial organisation processes to coordinate efforts, services, and fund raising activities. An annual elective national body has been formed, and in Alberta and Manitoba provincial associations of friendship centres have incorporated as legal entities to further their objectives.

©

Information Canada

Ottawa, 1971

Cat. No.: R2-3571

IAND Publication No.: QS-0268-000-BB-A-1

FAITS ET CHIFFRES CONCERNANT LES AFFAIRES INDIENNES

LIBRARY

DEPT. OF INDIAN AFFAIRS
AND NORTHERN DEVELOPMENT

CHIFFRES AU 31 DÉCEMBRE 1970

OCT 24 1972

MINISTÈRE DES AFFAIRES INDIENNES
ET DU NORD CANADIEN
BIBLIOTHÈQUE

MINISTÈRE DES AFFAIRES INDIENNES ET DU NORD CANADIEN

DONNÉES DÉMOGRAPHIQUES

(Derniers chiffres, au 31 décembre 1970)

Population indienne.....	250,781
Taux annuel de croissance de la population indienne (1969-70).....	2.77%
Taux annuel de croissance de la population canadienne (1969-70)...	1.5%
Nombre de bandes.....	560
Nombre de réserves.....	2,281
Superficie totale des réserves, en acres.....	6,231,174
Nombre d'établissements indiens sur des terres publiques.....	85
Population indienne vivant dans les réserves.....	163,396
Population indienne vivant hors des réserves	64,004
Population indienne vivant sur des terres publiques.....	23,375
Total des émancipations accordées de 1876 au 31 mars 1971.....	19,923

CONTEXTE SOCIO-CULTUREL

On compte au Canada 10 familles linguistiques indiennes regroupant 54 langues ou dialectes apparentés. Ce sont les familles algonquine, iroquoise, siouise, athapascane, kitunahane, salishane, wakashane, tsimshiane, haïda et tlingit.

Les Indiens du Canada se répartissent entre six grandes régions culturelles qui sont la région algonquine, dans les terres boisées de l'Est et du Centre, la région iroquoise au sud-est de l'Ontario, la région du fleuve Mackenzie dans le bassin de ce dernier et les terres boisées situées au nord de la rivière Churchill, la région des plaines correspondant aux prairies canadiennes, la région du plateau située dans le plateau intérieur de la Colombie-Britannique et du Yukon, et enfin la région de la côte du Pacifique, sur le littoral de la Colombie-Britannique.

**ON TROUVERA CI-APRÈS LE NOMBRE ET L'EFFECTIF DES BANDES
PAR PROVINCE OU TERRITOIRE:**

<i>Province ou territoire</i>	<i>Nombre de bandes</i>	<i>Effectif Total</i>
Île-du-Prince-Édouard.....	1	435
Nouvelle-Écosse.....	12	4,652
Nouveau-Brunswick.....	15	4,423
Québec.....	40	27,671
Ontario.....	111	55,342
Manitoba.....	54	35,658
Saskatchewan.....	67	36,326
Alberta.....	41	29,086
Colombie-Britannique.....	190	48,259
Yukon.....	13	2,491
Territoires du Nord-Ouest.....	16	6,438
<hr/>		
Total.....	560	250,781

Source : Statistiques du Ministère (31 décembre 1970)

BUDGET DES SERVICES DE SOINS AUX INDIENS

(Relevant du ministère de la Santé nationale et du Bien-être social)

1967/68 —	\$25,115,000
1968/69 —	28,613,000
1969/70 —	30,032,000
1970/71 —	34,788,000
1971/72 —	36,662,000 (Estimation)
<u>1972/73 —</u>	<u>39,336,000 (Estimation)</u>

Il s'agit de chiffres bruts ne comprenant pas les frais administratifs.

EFFECTIF DU PROGRAMME DES AFFAIRES INDIENNES ET ESQUIMAUDES

(au mois de janvier 1971)

Personnel du siège.....	338
Personnel des bureaux extérieurs.....	5,900
Enseignants indiens.....	652
Enseignants non indiens.....	979
Nombre total d'Indiens employés.....	1,766
4 Effectif total.....	6,238

PLANIFICATION COMMUNAUTAIRE

Le Ministère participe à tous les stade de l'aménagement matériel des réserves indiennes.

			Rénovations importantes	Constructions nouvelles
Logement	1957-58	\$ 1,072,587	Néant	890
	1967-68	13,230,000	219	2,005
	1968-69	14,341,000	172	1,794
	1969-70	15,716,000	635	1,713
Prévisions	1970-71	18,190,000	932	1,827 (Approx.)

On a construit 8,626 logements au cours du programme quinquennal mis en œuvre entre 1965-66 et 1969-70. (Le programme en question a maintenant été prolongé au-delà de cette période.)

Nombre de logements supplémentaires nécessaires : 8,330 (au 31 mars 1969).

Les travaux actuellement effectués portent sur l'aménagement communautaire, la voirie, l'électrification, l'équipement sanitaire (y compris les réseaux d'eau et d'égout), le logement subventionné, les prêts applicables dans les réserves, le programme administré par les bandes et le programme de logement hors des réserves.

PROGRÈS ÉCONOMIQUE DES INDIENS ET DES ESQUIMAUX

On aide à ce titre les Indiens, les bandes indiennes et les Esquimaux à créer des possibilités d'affaires et d'emplois dans une vaste gamme d'activités, comprenant les secteurs tertiaire et secondaire ainsi que, dans le secteur primaire, la mise en valeur des ressources et des terres, dont l'exploitation des richesses minérales des réserves indiennes.

De la Direction du progrès économique relèvent trois divisions : celle des Terres, celle de la Promotion économique et celle des Services aux entreprises ; s'y rattache en plus toute une organisation extérieure formée d'un certain nombre de spécialistes et d'agents généraux de la promotion économique et de l'exploitation des ressources employés dans des bureaux de région, de district ou d'agence répartis dans tout le Canada.

Le Ministre a approuvé en 1969 la création d'un nouveau fonds d'aide à l'économie des Indiens qui mettra à la disposition de ces derniers, sur 5 ans, une somme de 50 millions de dollars. Il s'agit d'une première étape, en vue du progrès économique des Indiens du Canada. En 1970-71, 329 prêts d'une somme globale de \$3,309,142 furent approuvés.

ÉDUCATION

Les données qui suivent permettent de comparer la situation des années 1960-61 et 1970-71

	1960-61	1970-71
Nombre d'étudiants à l'université.....	60	432
Nombre d'élèves au cours secondaire (de la 9 ^e à la 13 ^e année).....	3,723	8,786
Nombre d'élèves au cours élémentaire (de la 1 ^{ère} à la 8 ^e année).....	38,392	52,725
Nombre d'élèves à l'école maternelle.....	3,634	7,055
Nombre d'élèves suivant des cours de rattrapage.....	105	4,285
Nombre d'élèves d'écoles professionnelles.....	356	4,654
Nombre total des inscriptions dans des établissements d'enseignement.....	46,270	77,937
Proportion d'élèves indiens dans les écoles fédérales....	65%	39%
Pourcentage d'élèves indiens dans les écoles provinciales	35%	61%
Nombre de foyers scolaires.....	65	45
Nombre d'écoles fédérales d'agence.....	365	267

EXPÉRIENCE DE VIE

Espérance de vie des Indiens (1967-68)	61.31
Espérance de vie des Canadiens (1968)	69.04
Expérance de vie des Indiennes (1967-68)	65.86
Espérance de vie des Canadiennes (1968)	75.60

Source : Section de la statistique de l'état civil, B.F.S.

ÉTAT DES DÉPENSES

Année budgétaire	Montant en dollars
1946-47	5,948,335
1956-57	23,734,379
1957-58	27,851,230
1958-59	36,390,112
1959-60	41,116,191
1960-61	46,427,090
1961-62	50,461,340
1962-63	51,001,803
1963-64	55,596,833
1964-65	64,763,745
1965-66	85,681,719
1966-67	104,645,398
1967-68	122,542,673
1968-69	165,844,000
1969-70	203,802,000
1970-71 (Estimation)	211,910,000
1971-72 (Estimation)	256,165,000

PRÉVISION DES DÉPENSES POUR 1971-72

Service	Fonctionnement et entretien	Investissements	Total
Affaires communautaires	\$ 68,963,000	\$35,852,000	\$104,815,000
Éducation	102,595,000	17,396,000	119,991,000
Progrès économique	12,150,000	2,560,000	14,710,000
Administration	13,648,000	588,000	14,236,000
Liaison et recherche	2,413,000	—	2,413,000
Total	\$199,769,000	\$56,396,000	\$256,165,000

ACTIVITÉS COMMUNAUTAIRES

Par services de développement communautaire, on entend les activités qui sont destinées à favoriser et à soutenir la participation de la population à l'amélioration de ses conditions de vie, tant au point de vue social qu'économique et culturel. Sept associations indiennes provinciales ont pris en charge, en vertu d'accords conclus avec le Ministère, les services de développement communautaire dans leurs provinces respectives ; il s'agit de l'Association des Indiens du Manitoba, de la Fédération des Indiens de la Saskatchewan, de l'Union des Indiens de la Nouvelle-Écosse, de l'Association des Indiens de l'Alberta, de l'Union des Indiens du Nouveau-Brunswick, de l'Union des chefs indiens de Colombie-Britannique et de l'Association des autochtones du Yukon.

On estime à 1.8 millions de dollars le coût total, pour 1971-72, des activités visées par les sept accords en question. Cette somme se répartira comme suit : \$150,000 pour la Nouvelle-Écosse, \$165,000 pour le Nouveau-Brunswick, \$500,000 chacun pour le Manitoba et la Saskatchewan, \$325,000 pour l'Alberta, \$136,000 pour la Colombie-Britannique et \$50,000 pour le Yukon.

La province de l'Ontario a conclu un accord similaire en vue de la prestation des services de développement communautaire, tandis qu'au Québec, ces derniers sont fournis par le Ministère.

Ces services et les activités visées par les accords coûteront au total environ 3.2 millions de dollars, en 1971-72.

SUBVENTIONS AUX BANDES

Il incombe notamment à la Division de l'administration des bandes de mettre en œuvre un programme de subventions devant permettre aux bandes d'acquérir de l'expérience en matière administrative et financière, ainsi que d'employer du personnel à la gestion de programmes relevant antérieurement du Ministère.

Les subventions aux bandes visent à permettre aux collectivités indiennes de gérer des fonds et des programmes du Ministère. On donne aux conseils de bande la latitude nécessaire à la prévision de leurs propres activités et à la mise en œuvre de leurs projets. Les bandes sont ainsi libérées, en fait, de toute ingérence de l'Administration, bien qu'elles doivent mettre en œuvre, en gros, des programmes comparables à ceux qui relevaient antérieurement des Affaires indiennes. Les conseils de bande sont entièrement responsables et comptables de l'exécution de ces programmes. Les bureaux de district des Affaires indiennes contrôlent et justifient, de concert avec le conseil, ces dépenses de fonds publics. Les chèques de subvention sont payables directement aux comptes bancaires des conseils de bande.

Subventions administrées par les bandes :

1968-69 \$ 4,847,686

1969-70 \$12,373,451

1970-71 \$19,358,562

12 1971-72 \$25,000,000 (Estimation)

PRISE EN CHARGE DES AFFAIRES LOCALES

La Division de l'administration des bandes aide la population indienne à participer plus activement à la gestion de ses propres affaires. On compte, à l'heure actuelle, 385 bandes dotées d'un conseil élu conformément aux dispositions de la Loi sur les Indiens, ainsi que 335 bandes gérant tout ou partie de leurs propres fonds de revenus, selon l'article 68 de la même Loi. On dénombre également 38 bandes responsables de leurs propres programmes de logement.

FORMATION DE DIRIGEANTS

Le Ministère dispense des cours de formation permettant aux dirigeants indiens et au personnel des bandes d'acquérir les compétences nécessaires à la gestion des affaires locales, tant dans le domaine financier que juridique, technique ou autre. De plus, certaines dispositions permettent aux dirigeants indiens de se réunir entre eux pour examiner des questions et préoccupations communes, ou rencontrer des non-Indiens afin de favoriser la compréhension mutuelle et la collaboration. Ce programme de formation est appliqué à l'échelle de chaque région par les agents du développement communautaire.

DÉVELOPPEMENT CULTUREL

On vise, par le programme de développement culturel, à protéger et à promouvoir la culture indienne.

Depuis la mise en œuvre du programme, en 1964, une somme de plus de \$543,241 a été accordée à des particuliers ou des associations. On aide à ce titre les personnes engagées dans l'étude, la protection, la promotion ou l'expression de la culture indienne traditionnelle ou moderne.

À la suite de la deuxième Conférence nationale sur la culture indienne, laquelle a été couronnée de succès, on a mis sur pied une commission culturelle nationale comprenant 12 délégués provinciaux indiens chargés d'étudier et, si possible, de mettre en œuvre les diverses recommandations adoptées à la Conférence.

CERCLES FÉMININS

Le Ministère apporte son soutien à ces cercles, ainsi qu'à 213 autres associations féminines. Il accorde également, à l'occasion, des subventions pour la fondation de nouveaux groupements féminins indiens.

LES ASSOCIATIONS INDIENNES

Au cours des dernières années, les associations provinciales et régionales d'Indiens ont réalisé un progrès considérable, tant en nombre qu'en importance. Ces associations ont convenu, à leur réunion de 1969, de désigner la Fraternité des Indiens du Canada comme leur porte-parole officiel.

Ces diverses associations reçoivent des subventions applicables aux frais d'organisation et de fonctionnement engagés pour dialoguer avec les autorités fédérales et provinciales sur des questions relatives à l'orientation des Indiens et aux projets du Ministère. Le travail gigantesque accompli par les Indiens dans tous les champs d'activité a rendu ces associations plus fortes et plus dynamiques que jamais. Certaines d'entre elles ont assumé des attributions du programmes des affaires indiennes, comme le développement communautaire. À l'origine, les associations se sont formées avec l'aide financière de divers ministères, y compris celui des Affaires indiennes, mais ce rôle de soutien est maintenant exercé par le Secrétariat d'État. Au cours de l'exercice 1970-1971, les crédits approuvés par le gouvernement pour ces associations s'élevaient à \$4,400,000. Le Secrétariat d'État étudie actuellement le budget courant pour l'année 1971-1972.

Voici la liste de ces diverses associations indiennes :

Canada	Fraternité des Indiens du Canada
Nouvelle-Écosse	Union des Indiens de la Nouvelle-Écosse
Nouveau-Brunswick	Union des Indiens du Nouveau-Brunswick
Québec	Association des Indiens du Québec
Ontario	Union des Indiens d'Ontario Association des Indiens du traité n° 3 Association des Iroquois et des tribus alliées
Manitoba	Fraternité des Indiens du Manitoba
Saskatchewan	Fédération des Indiens de Saskatchewan
Alberta	Association des Indiens de l'Alberta
Colombie-Britannique	Union des Chefs de la Colombie-Britannique
Yukon	Fraternité des Autochtones du Yukon
Territoires du Nord-Ouest	Fraternité des Indiens des Territoires du Nord-Ouest

CENTRES D'ACCUEIL POUR LES INDIENS

- (A) Nombre et emplacement des centres d'accueil. Il existe 32 centres tous situés dans les provinces s'étendant à l'ouest de la frontière entre l'Ontario et le Québec. Cette dernière province, tout comme les provinces Maritimes, n'en compte aucun.

ONTARIO

London, Toronto, Parry Sound,
Port Arthur, Geraldton, Kenora,
Red Lake

ALBERTA

Calgary, Peace River,
Edmonton, Lethbridge,
Grande-Prairie, Pincher Creek

MANITOBA

Winnipeg, The Pas, Brandon,
Swan River, Portage La Prairie,
Thompson, Selkirk, Flin Flon

COLOMBIE-BRITANNIQUE

Vancouver, Prince Rupert,
Port Alberni, Nawicen,
Nanaimo, Fort St. John

SASKATCHEWAN

Regina, Saskatoon, Battleford,
Prince Albert

YUKON

Whitehorse

- (B) Les centres d'accueil sont subventionnés par les provinces et la Direction de la citoyenneté, du Secrétariat d'État.

Au Manitoba, en Saskatchewan et en Alberta trois accords fédéraux-provinciaux de partage des frais sont en vigueur pour le fonctionnement de ces centres.

Les sommes ainsi octroyées par le gouvernement fédéral à chacune de ces trois provinces varient entre \$20,000 et \$50,000. Les provinces versent un montant égal. En Ontario et en Colombie-Britannique, les centres sollicitent des subventions en s'adressant directement à la Direction de la citoyenneté, à Ottawa.

Toutefois, étant donné que l'ensemble des subventions fédérales et provinciales ne couvre pas tous les frais de fonctionnement, chaque centre doit recueillir sur place des fonds supplémentaires. Ces établissements ont commencé à s'organiser, au niveau national et provincial, afin de coordonner leurs efforts et leurs services, ainsi que leurs activités de financement. On a créé un organisme national dont les membres sont élus chaque année, alors qu'en Alberta et au Manitoba, les associations des centres d'accueil se sont constituées en personnes morales afin de poursuivre leurs objectifs.

©

Information Canada

Ottawa, 1971

N° de Cat.: R2-3571

Publication AINC N° QS-0268-000-BB-A-1